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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL SECTORIAL DE PERSONES GRANS DE LES CORTS 

A Barcelona, a les 18 h del dia 15 de novembre de 2023, s’inicia la sessió ordinària del Consell Sectorial de 

Persones Grans de les Corts, a la sala del Consell de la seu del Districte de les Corts. 

El Sr. Manuel Becerra inicia la sessió com a president del Consell donant la benvinguda i agraint la 

participació.  

Assistents: 

Pedro Alonso Banc Solidari dels Serveis Gratuïts 
Mª Dolores Parrilla Ass Veïns les Corts Sud 
Antoni Cera Ass Veïns les Corts Sud 
Adela Agelet Coordinadora d'Associacions de Veïns i Entitats de les Corts 
Ester Beijers Directora residència de persones grans Sanitas  
José Antonio Ortega Nieto Unió Pensionistes, Jubilats i Prejubilats UGT Catalunya 
Carme Maggi Grup Mou-te 
Andreu Rovirosa Conex 
Cristina Jordà Directora casals de gent gran 
Rosa Saiz Direcció Serveis a les Persones i al Territori 
Manuel Becerra  Conseller del Districte PSC, president del Consell 
Mireria Garrido   Consellera del Districte PSC 
Mario Campelo   Conseller del Districte ERC 
Mª Assumpció Gonzalez Consellera del Districte TriasxBCN 
Mª Mercedes Font  Consellera del Districte PP 
 
 
Actua com a secretari del consell el tècnic referent de persones grans de la Direcció de Serveis a les 

Persones i al Territori Josep M. Comorera. 

L’ordre del dia de la sessió és el següent: 

1. Presentació del Consell Sectorial de Persones Grans de les Corts  

2. Presentació del Pla de Treball del Consell Assessor de la Gent Gran 

3. Torn lliure d'intervencions 

 

Desenvolupament de la sessió 

 

1. Inicia la sessió el conseller del Districte i president del Consell Manuel Becerra, que fa la presentació 

d’aquest nou òrgan de participació establert en l’actual cartipàs del Districte de les Corts, i que dona 

continuïtat a la comissió de treball de persones grans, edatisme i solitud no volguda que ha vingut 

funcionant en el passat mandat. S’han incorporat a la convocatòria d’aquest consell a algunes persones 

vinculades al sector de les persones grans provinents del grup de treball d’equipaments sociosanitaris que 

ha funcionat en el passat mandat i que en aquest s’ha integrat en el consell sectorial de salut. 



 
 

 

 

  

Presenta algunes dades estadístiques que mostren que a les Corts la població de persones grans se situa 

per damunt del 25 %. Indica que les línies clau dins d’aquesta temàtica per aquest mandat seran la lluita 

contra l’edatisme, la lluita contra l’escletxa digital en les persones grans, la millora dels serveis en els 

equipaments de gent gran, la difusió i promoció de les iniciatives de promoció de les persones grans 

(esmentant les aules d’extensió universitària de la gent gran o el Grup Mou-te), el reconeixement a les 

persones centenàries i les accions contra la vulnerabilitat de les persones grans, especialment la solitud no 

volguda. 

 
2.  Montserrat Mora Fernàndez, de la secretaria tècnica del Consell Assessor de la Gent Gran de 
Barcelona, fa la presentació del Pla de Treball del Consell Assessor de la Gent Gran (CAGG). Explica que en 
el final del passat mandat s’ha fet la 6ª edició de la convenció “Les veus de les persones grans”, organitzada 
pel CAGG. La convenció ha tingut 1.200 participants, amb activitats a tota la ciutat durant 6 mesos. Les 
conclusions de la convenció han generat el pla de treball del CAGG per al proper mandat, que es treballarà 
mitjançant grups de treball, als quals convida a participar a les entitats presents. Mitjançant un power 
point, que s’incorpora a la documentació de la sessió, explica els eixos d’aquest pla de treball, destacant els 
següents aspectes: 
- edatisme: es vol portar a terme un projecte amb l’oficina per la no discriminació, i treballar conjuntament 
amb el Consell de la Joventut. 
- participació i acció comunitària: es destaca la necessitat de la formació al llarg de la vida i el treball 
conjunt amb la plataforma Decidim Barcelona. 
- amigabilitat: es vol posar de relleu bones pràctiques en aquest aspecte, en relació a l’emergència 
climàtica, la mobilitat, la seguretat urbana i l’espai públic.  
- exclusió digital: cal lluitar per la presencialitat dels serveis  
- economia: cal analitzar l’empobriment lligat a les pensions, i tenir en compte el moviment econòmic que 
genera la dependència. 
- habitatge: entendre les necessitats de les persones grans en aquesta matèria i analitzar noves formes de 
convivència 

Es vol redactar un compromís ciutadà per l’amigabilitat per treballlar-ho amb tots els sectors socials.  

Es fa referència al curtmetartge “A la bretxa” que es posa a la disposició de totes les entitats per un 
cinefòrum o una sessió sobre edatisme. 

Manuel Becerra indica que es posarà en un primer nivell l’escletxa digital, amb atenció preferent i sense 
cita prèvia. També és important la preocupació pel model de residència de gent gran. En relació al tema 
econòmic, indica que el 60 % de les pensions estan per sota del llindar de la pobresa. 

Pedro Alonso fa referència als diferents aspectes comentats en el pla de treball, destacant la problemàtica 
intergeneracional.  

Ester Beijers considera que en les problemàtiques actuals de la gent gran és important tenir en compte el 
deteriorament cognitiu. També consideraria positiu fer actuacions en relació als cuidadors. Finalment 
considera que en el CAGG hi hauria d’haver representants de familiars de persones que estan a residència 
de gent gran. Montserrat Mora indica que en l’eix sobre amigabilitat queda recollida la preocupació per les 
situacions de dependència de les persones grans. 

Andreu Rovirosa, en nom de l’entitat Conex, exposa la participació de la seva entitat a la convenció “Les 
veus de les persones grans” i la voluntat d’aquesta entitat de participar en els grups de treball.  



 
 

 

 

  

Josep Maria Comorera explica que el Districte de les Corts ha efectuat un projecte pilot d’observacions 
sobre l’accessibilitat a l’espai públic per les persones amb deteriorament cognitiu, en el marc dels treball de 
la taula municipal Barcelona per l’Alzheimer. També dona referència d’algunes actuacions municipals 
destacades en relació a les persones cuidadores, com l’espai Barcelona Cuida o les activitats de Vilaveïna.  

Manuel Becerra indica que en properes sessions es tractaran les diferents problemàtiques que s’han 
assenyalat, com l’habitatge o els projectes intergeneracionals. 

Dolors Parrilla indica que caldria efectuar una revisió sobre l’accessibilitat per persones grans en el comerç. 
També caldria potenciar la facilitat per tenir cita mèdica.  

 
Sense cap altra intervenció, clou la sessió Manuel Becerra. 

 

El secretari del Consell El president del Consell 

 

 

 

 

Josep Maria Comorera Villalobos Manuel Becerra Hormigo 

  

Barcelona 20 de novembre  de 2023 


